
 1

BADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ TESTÜLETE 
 
Szám: 32/2014. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. december 
1-én 16.00 órakor megtartott nyilvános üléséről. 
 
ÜLÉS HELYE: Badacsonytördemic, Önkormányzati Hivatal 
 
JELEN VANNAK:  
 
  Vollmuth Péter polgármester 
  Kövesdi Anett képviselő 
  Szabó Imre képviselő 
  Kövesdi Sándor képviselő 
  Csonka Gergő képviselő 
 
TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT: 
 
  Lutár Mária jegyző 
  Fazekas Róbert tervező 
  Szalay István műszaki ügyintéző 
  Somlyó Tibor Strandüzemeltető KFT. Ügyvezetője 
 
Lakosság részéről jelen van 8 fő. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Üdvözlöm a megjelenteket, megállapítom, hogy 5 
képviselő jelen van, az ülés határozatképes.  
Az ülést megnyitom. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Kövesdi Sándor képviselőt és Csonka Gergő 
képviselőt javasolom.  
A javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja. 
 
Javasolom a Képviselő-testület tagjainak, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokat 
tárgyalja.  
A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül elfogadja. 
 
 
Megtárgyalt napirend: 
 
1. Javaslat „Badacsonytördemic község településrendezési tervének módosítása” eljárás 
egyeztetési anyagával kapcsolatos véleményezési szakasz lezárására, végső véleményezési 
szakasz kezdeményezése 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
2. Az önkormányzat szervezeti és működési szabályzatáról szóló rendelet elfogadása 
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Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
3. A temetőkről és a temetkezés rendjéről szóló rendelet elfogadása 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
4. A szociális és gyermekvédelmi igazgatásról és ellátásokról szóló rendelet elfogadása 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
5. Az egyes önkormányzati hatósági hatáskörök átruházásáról szóló rendelet elfogadása 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
6. A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó 
közszolgáltatás helyi szabályairól szóló rendelet tervezet (I. fordulós tárgyalása) 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
7. A Képviselő-testület 2015 évi munkaterve 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
8. 2015 évi belső ellenőrzési terv elfogadása 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
9. Közterület elnevezéséről döntés  
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
10. Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodás módosítására javaslat 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
1. Javaslat „Badacsonytördemic község településrendezési tervének módosítása” eljárás 
egyeztetési anyagával kapcsolatos véleményezési szakasz lezárására, végső 
véleményezési szakasz kezdeményezése 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tisztelettel köszöntöm Fazekas Róbert urat a rendezési 
terv tervezőjét és Szalay István urat, az építészünket. Van-e kiegészítése valakinek ezzel a 
témával kapcsolatban? Megkérdezem a képviselő-testületet, hogy van-e kérdés egyéb 
észrevétel az első napirendi ponthoz? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Egy kis hozzászólást engedjetek meg. Olyan irányú 
kérdésem lenne a honvédségi telekkel kapcsolatban, hogy olvastam, hogy a Nemzeti Parknak 
van fenntartása. Mondjuk, annyira nem ismerem a kérelmét a honvédségnek, hogy milyen 
irányú kérelme volt, hogy milyen építményt akar még oda felépíteni. Ha jól értelmeztem, oda 
valamit még építeni akar. 
 
FAZEKAS RÓBERT tervező: Igen is és nem is a válaszom. A jogszabály neki lehetőséget 
biztosít, hogy 12 méter magas épületeket lehelyezzenek ott a vízparton. Ez ellen emelt 
kifogást a Nemzeti Park. Viszont a honvédség nyilatkozata szerint 10 éves időtávlaton belül 
nincsen építési szándéka. Kialakult egy közös nevező a két szervezet között, hogy 6 méterbe 
egy kétszintes beépítésbe állapodtak meg. Viszont az Állami Főépítész az eljárást nem tartotta 
jogszerűnek, ezért azt javasolta, hogy a honvédségi módosítások nem képezhetik a döntési 
mechanizmus a részét. Az önkormányzat az alapkérdésbe ne is hozzon döntést, eredetileg a 20 
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pontban sem szerepelt ezt a módosítás. A honvédség fogalmazza meg, hogy mit akar, döntse 
el, hogy mit szeretne építeni, és utána keresse meg az önkormányzatot a konkrét igényeivel. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Még egy kérdésem lenne. A 386 hrsz-on, ami szerepel 
pince, szőlő és borfeldolgozó. Őszintén megmondom, hogy most nem vagyok képben, hogy 
melyik az a terület? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A kocsmánál a volt hegyközségi terület. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Igen, a volt Patyi féle pince. Köszönöm. Ennyi volt ehhez az 
én kérdésem. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van még kérdése? Ha nincs, akkor ki szavaz 
igennel, hogy elfogadja az első napirendi pontot? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozza az 
alábbi 
 
144/2014. (XII.01.)  

 
H a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a „Javaslat 
Badacsonytördemic Község településrendezési tervének módosítása eljárás egyeztetési 
anyagával kapcsolatos véleményezési szakasz lezárására, végső véleményezési szakasz 
kezdeményezése” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. A 20. pont – Vitorlás- és csónakkikötő kialakítása céljából új övezet kijelölése, a 
szabályozási előírások kidolgozásával – a környezeti értékelés dokumentáció 
véleményezésének lezárásáig nem képezi részét a végső szakmai záró véleményezésre 
megküldendő dokumentumnak. 
 
2. A 6. pont – új építési övezet kialakítása, szőlő- és borfeldolgozó kialakítása érdekében 
(érintett ingatlan: 386 hrsz.) – a továbbiakban nem képezi a rendezési tervmódosítás részét, 
mivel a kérelmező ebbéli szándékától időközben elállt. 
 
3. A Honvédelmi Minisztérium Hatósági Hivatalának az előzetes tájékoztató szakaszban 
érkezett válaszlevelében kért, a Badacsonytördemic 1304/1 helyrajzi számú ingatlan 
„különleges honvédelmi területként” (K-Hon) való megjelenítését és arra vonatkozó 
szabályozást jelen módosításban nem szerepelteti. 
 
4. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete a véleményezési 
szakaszban beérkezett véleményeket, valamint a 2014. október 30. és 2014. november 3. 
napján tartott egyeztető tárgyalások jegyzőkönyveiben foglaltakat, és az azok alapján a 
tervező és a polgármester által közösen megfogalmazott válaszokat az előterjesztés 
mellékletét képező táblázatban foglaltak szerint elfogadja. 
 
A Képviselő-testület a településrendezési terv módosításának egyeztetési anyagát záró 
véleményezés megindítására alkalmasnak találja, a véleményezési szakaszt lezárja és felkéri a 
polgármestert, hogy a döntés dokumentálásáról és közzétételéről gondoskodjon. 
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A Képviselő-testület felkéri Vollmuth Péter polgármestert a záró véleményezési szakasz 
kezdeményezésére és lebonyolítására azzal, hogy a véleményezési anyagot végső szakmai 
véleményezésre az Állami Főépítésznek küldje meg. 
 
Felelős:  Vollmuth Péter polgármester 
Határidő:  A döntés közzététele: haladéktalanul 

Állami Főépítész részére a dokumentáció megküldése és záró véleményezés
 szakasz kezdeményezése a tervező által átdolgozott dokumentáció 
beérkezetését követően: haladéktalanul 

  Záró véleményezési szakasz lebonyolítása: folyamatos 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Annyit szeretnék elmondani, hogy köszönet az uraknak 
az elég hosszan tartó együttműködésért. Most már megy folyamatába a dolog tovább. Fazekas 
úr egy-két mondattal legyen szíves elmondani, hogy mi várható? 
 
FAZEKAS RÓBERT tervező: Ennek az önkormányzati határozatnak a birtokában lehet 
továbblépni. Az Állami Főépítészhez lesz benyújtva az egész tervanyag, az önök 
határozatával együtt jóváhagyásra, és ő kiadja a hozzájárulását a jóváhagyáshoz, visszakerül 
az önök asztalára, és akkor lehet rendeletet alkotni. Kb. az elkövetkezendő egy hónapnak ez a 
történése. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ez egy kimondottan szakmai jellegű dolog. Uraim 
köszönöm szépen. 
 
SZÉKELY GYULA lakó: Annyit szeretnék közbeszólni, nekünk mikor lesz lehetőségünk 
valamit véleményezni, mert a két úr nagyon gyorsan elment. Valamilyen beleszólási 
lehetőségünk van? Én már többször szóvá tettem, hogy az a hirdetési mód, hogy kiteszünk 
egy darab papírt a hirdetőtáblákra, ahonnan valamilyen módon eltűnik, és az érintett ingatlan 
tulajdonosok, akik zömében nem is helyiek, azok nem is tudnak róla. Tehát a megismerését 
egy folyamatnak biztosítottnak kell lenni. Egy levéllel lehetne talán értesíteni és ismertetni az 
érintett ingatlan tulajdonosokat. Ők elmentek, egy terv majdnem végleges szakaszban van. És 
ennek egy olyan messzemenően kiható anyagi háttér fedezetének kellene lenni, amiről nem 
volt szó. Mai napon voltam egy olyan hivatalban, ahol ehhez hasonló dolog került szóba, 
egyszerűen azt mondta a hivatalnok, hogy tessék ügyvédet fogadni. Én azt nem tartom jónak. 
Ötezer forintba kerülne azoknak az ingatlan tulajdonosoknak, akiket ez érint a kiértesítése, ha 
valaki ezt kifogásolja és ügyvédet fogad az milliókba fog kerülni. Köszönöm ezt szerettem 
volna mondani. Én már szóvá is tettem, a Szalay Úrnak is mondtam, hogy biztos, hogy van 
információ, a kiértesítést én kevésnek tartom, hogy kiteszünk egy papírt. Régen a néhai 
Horváth Imréné rendkívül körültekintően járta a környéket és sok minden az ő nevéhez 
fűződik, ami miatt nem történtek komoly peres ügyek dolgok. Köszönöm ennyit. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A település honlapján fent van, ott rendszeresen tájékozódni lehet 
róla. Minden ingatlan tulajdonost nem tudnak kiértesíteni, nem is volt soha követelmény. A 
hirdetőtáblán való közzé tették, az újságban is szó volt róla, hogy rendezési tervet módosít a 
település. 
 
SZÉKELY GYULA lakó: Megértem! Ezt vártam, hogy ott az internet rá lehet állni. Nem 
tudom, hogy itt a településen mindenkinek van-e internetje? És ha valamit nem tudok, és nem 
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is tudok utána nézni. Az, hogy az internetre hivatkozzunk és, hogy ki van téve, ezt kevésnek 
találom, köszönöm szépen. 
 
2. Az önkormányzat szervezeti és működési szabályzatáról szóló rendelet elfogadása 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jegyzőasszony, van hozzáfűzni valód? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Annyi hozzáfűzni valóm lenne, hogy a későbbiekben kerül majd 
szóba a szociális temetés, a függelékben fel van sorolva a polgármesterre átruházott 
hatáskörben a szociális temetés. 2015. január 1-én lép hatályba, de mos kitolták a határidejét 
2016 január 1-ig, úgyhogy ez majd akkor fog hatályba lépni. Az SZMSZ-el kapcsolatban 
ennyi a hozzáfűzni valóm. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nekem annyi kérésem lenne a 16. § (6) bekezdésében a 
kiértesítés időpontja legalább 5 munkanappal előbb törtéjen meg. Illetőleg a 17 §. (1) 
bekezdésében a rendkívüli ülés összehívása esetén a meghívást az ülést megelőzően 48 órával 
történjen meg. Tehát, hogy legyen idő áttekinteni. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ha rendkívüli ülés van, adódhat olyan helyzet, hogy saját magát 
korlátozza be a testület a 48 órával. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Az oktatáson elhangzott, hogy ha a Kormányhivatal valamit 
kiküld elvileg 15 nap áll rendelkezésre ahhoz, hogy a testületi ülést megtartsuk. Ha az elején 
megkapjuk, akkor mindig 15 napon belül vagyunk akkor is, ha két nap felkészülést kapunk rá. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ezt nem értem. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Rendkívüli ülést esetleg a Kormányhivatal valamit küld, akkor 
kell összehívni. Most, hogy 15 nap áll rendelkezésre, hogy megtárgyaljuk, az elején 
megkapjuk a Kormányhivatal felhívását a két nap az nem olyan sok. Még marad 13 nap. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: De nemcsak akkor van rendkívüli ülés, más ügyben is adódhat úgy, 
hogy rendkívüli ülést kell összehívni.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A gyakorlatban nem megvalósítható, mert vannak 
rendkívüli események, amikor össze kell hívni gyorsan a testületet. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Csak ugye én is munkahelyen vagyok és nekem is kéretőzni 
kell, a Gergőnek is ezért kérdeztem. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Igen, jogos, de a másik oldalon is vannak dolgok. 
Összejöhet egy olyan helyzet amikor………. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ha rendkívüli ülést kell összehívni, akkor alkalmazkodunk a 
képviselők munkaidejéhez. A rendkívüli ülések általában délután szoktak lenni, de későbbre 
is tudjuk tenni feltehetően. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés még? 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A 20. § a képviselő-testületi ülésről hangfelvétel készül 
melyet meg kell őrizni. Mennyi ideig archiváljuk az anyagot? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az iratkezelési szabályzatban van előírva, jogszabály szabályozza. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A 21. § d) pontja ismertetést ad az átruházott hatáskörökben 
hozott döntésekről ugye a polgármester. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Hoztam, Sanyi. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: 37 §. (2)-(3) bekezdése az ülés tanácskozási joggal résztvevő 
tagjai az ülésen hozzászólási szándékukat kézfelemeléssel jelzik. Itt ugye a képviselők jelzik a 
hozzászólási szándékukat. A 3-as pontban oda van írva, hogy tanácskozási joggal rendelkezők 
részére hozzászólási jogot az ülés vezetője adja meg. A régi SZMSZ-ben volt olyan, hogy a 
jelenlevő lakosságban, akik részt vesznek, azok is kaptak hozzászólási jogot. Ez most itt nem 
szerepel. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Itt csak a tanácskozási joggal szereplők, akik meg vannak hívva 
meghívóval. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Tehát most a lakosság nem szólhat hozzá. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ha a képviselő-testület úgy dönt, hogy szót ad, akkor igen. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ezért kérdezem, mert én javasolnám, hogy ők is kapjanak 
hozzászólási lehetőséget a megjelentek, korlátozzuk úgy, hogy 3 percben. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Minden esetben? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Gondolom, hogy nem minden napirendhez szólnak hozzá. 
De van olyan, esetleg amihez hozzá szeretnének szólni. Adjuk meg nekik azt a lehetőséget. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A képviselő-testület eldönti, hogy kinek ad szót, és kinek nem. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ha az SZMSZ-be beírnánk úgy, hogy tanácskozási joggal, 
és a megjelent résztvevők is. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én ezt nem javaslom, mert 8 órás testületi ülések 
lesznek. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nem, polgármester úr. Tudom, hogy a Joli nénivel voltak 
problémák. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nekem nem volt a Joli nénivel problémám. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Tudom, hogy ő szokott hosszabban hozzászólni, de ha a 
megjelent lakosságnak is olyan kérdése van, természetesen a képviselő-testület dönt róla, 
javaslom, hogy adjunk neki egy 3 perces hozzászólási lehetőséget. 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én nem javaslom változatlanul. Úgy is, ha olyan a téma 
teljesen nyitott vagyok arra, hogy hozzászóljanak de, azért elég régóta vagyok polgármester, 
tudom, hogy olyan blődségeket mondanak, ami csak időhúzás, nem viszi jó irányba a 
dolgokat. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az SZMSZ-be le van írva, hogy a polgármester csak a 
témával kapcsolatos hozzászólást engedélyezi. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Itt a Gyuszi példája, nem szóltam bele nyugodtan 
mondja el a dolgát. De ha ezt nyitjuk megint anarchiává fajul. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az új SZMSZ-ben úgy van leírva, hogy csak a témával 
kapcsolatos hozzászólást engedélyez a polgármester, én erre gondoltam. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Engedjük, de megállíthatjuk, ha a testület úgy dönt, hogy nem 
ide tartozik a dolog. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Polgármester úr megszakíthatja az ülést, le van írva az 
SZMSZ-ben. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Ha olyat mond valaki, akkor megállítjuk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Így egy kicsit kezelhetetlenné válik ez a dolog akkor. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem a javaslatom ez, hogy az állampolgárok is akkor 3 
perces idő intervallumban hozzászólhassanak. Ezt a szavazásnál meg kell kérdezni, hogy 
lehet-e vagy sem. Ezt meg kell szavaztatni. Ez kiegészítés a napirendhez. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én változatlanul azt mondom, hogy ne legyen ez. Nem 
segíti elő a munkát. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én azért javasoltam ezt, mert… 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Azért van a közmeghallgatás, hogy mindenki 
elmondhatja a szíve bánatát. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Minél közelebb állunk a dologhoz, annál naprakészebbek 
vagyunk. Én arra gondoltam, az én javaslatom továbbra is fent áll a napirendhez. Köszönöm 
az SZMSZ-hez ennyit szerettem volna csak mondani. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: A polgármester úr korlátozhatja a hozzászólást, 
közmeghallgatás pedig évente egyszer van. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Csak elég régóta csinálom ezt a dolgot, tudom, hogy 
mibe fog átcsúszni megint ez. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: De eddig is működött polgármester úr. 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kb. két éve ez teljesen jól működött, és azt lehet 
mondani, hogy megfelelő időbeosztással jól lezajlottak a dolgok. Úgy meg jönnek elő a 
nyakatekertnél nyakatekertebb ötletek. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Még egyszer hozzáteszem, hogy napirendhez való 
hozzászólást mondom. Tehát ha nem a napirendhez szól hozzá…….. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én nem támogatom változatlanul. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Az is lehetne, hogy legyen két közmeghallgatás egy helyett. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem szabad. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Jó, hát a képviselő-testület dönt. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor ki szavaz igennel, hogy az SZMSZ-ben benne 
legyen, hogy a polgármester vezesse le az ülést, és csak akkor szólhat hozzá a hallgató, 
hogyha a polgármester engedélyt ad rá? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nem ez hangzott el? 
 
SZABÓ IMRE képviselő: Eddig is így volt! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Polgármester vezeti az ülést. A módosítás az, hogy a 16. § 
pont (6) bekezdés az anyagot 5 nappal………… 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem Sanyi, most erről döntetek. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő. Most csak a lakossági hozzászólásról? Határozati javaslat az, 
hogy ki ért egyet azzal, hogy a lakosság is hozzászólhasson a napirendhez. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Ott kellene kiegészíteni, hogy a tanácskozási joggal 
rendelkező és a testületi ülésen megjelent……. Egyébként abban benne van, hogy az ülés 
vezetője adja meg a jogot, mindenképpen a polgármester úr adja meg a jogot, és a 
következőben pedig, hogy korlátozhatja is. Nemcsak a tanácskozási joggal rendelkezők, 
hanem a lakosság részéről is. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Hanem a megjelent lakosság is. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én nem így fogalmaznám meg ezt a dolgot. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Lényeg az, hogy a lakosság is hozzászólhasson a 
napirendhez. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én ezt nem akarom. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Polgármester úr, te ezt nem akarod, a képviselő-testületet 
kell megkérdezni. Kérdezzük meg a testületet. 
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KÖVESDI ANETT képviselő: Nem volt megadva a hozzászólási jog. Polgármester úr 
megadhatja a jogot. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor miért nem hagyhatjuk ezt így és akkor…..Úgy is 
rugalmas vagyok, miért kell belemászni ebbe a dologba. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Mert a lehetőséget biztosítjuk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A lehetőség eddig is meg volt? 
 
SZABÓ IMRE képviselő: A lehetőség eddig is megvolt? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem biztos, hogy megint egy olyan dolgot kezdünk el, 
ami szerencsés. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az előző SZMSZ-ben is volt egy olyan, hogy megadja, de 
utána módosítás volt benne, hogy megadhatja. Egy szón volt egy vita akkor is. Azért vetem 
most is fel, hogy adjuk meg a lehetőséget. Amennyiben nem a témával kapcsolatos 
hozzászólás van, akkor a polgármester úr lezárhatja a hozzászólást, 3 percben vagy 2 percben 
vagy 3 percben korlátozhatja. Ezt fejezzük ki. Nem egy olyan dolog, hogy … 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem fog működni. Azért nem, mert ismerem, elég rég 
óta csinálom ezt, nem fog működni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Olyan nincs, hogy nem. Mindenhol ilyen van, még a nagy 
parlamentben is megvonják a szót és kész. Nem igaz, hogy ez ilyen nagy dolog? Én a 
közösséget képviselem, azért akarom, hogy bárki hozzá szólhasson, hogy az én véleményemet 
vagy megerősíti, vagy azt mondja, hogy nem jól mondok valamit. Ez a közösség képviselete. 
Én ezért javaslom azt, hogy ezt is vegyük bele, hogy a megjelent lakosság is 3 percben 
hozzászólhasson. Ezt tegyük fel határozati javaslatnak akkor. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki szavaz igennel, hogy a Kövesdi Sándor képviselő úr 
által javasolt módosítás kerüljön bele az SZMSZ-be? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Úgy gondolom, hogy így jó, és ha valaki nem a témáról beszél, 
akkor a polgármester úr állíthassa le. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Úgy gondolom ez egy cifrázás, ez már most is benne van 
a dologba. Vagy igen, vagy nem Gergő! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A napirendhez való hozzászólás. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jelzem, hogy megvétózom ezt a dolgot. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Amiről úgy nyilatkozik a testület, hogy módosításként elfogadja azt, 
egy határozatba kell belefoglalni. Tehát, a 16. § (6) bekezdésben a képviselő-testület részére 
az anyagot 4 nap helyett 5 nappal előbb ki kell küldeni, illetve a 37. §-t kiegészíteni azzal, 
hogy a hozzászólási jogot a testület biztosítja 3 perc időkorláttal az ülésen megjelentek 
részére. 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki szavaz igennel, hogy elfogadja ezeket a módosító 
javaslatokat, melyeket a jegyzőasszony elmondott? 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal, tartózkodás nélkül, 2 nem szavazat mellett, meghozza 
az alábbi  
 
145/2014. (XII.01.)  

 
H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testülete az Önkormányzat Szervezeti és Működési 
Szabályzatáról szóló rendeletet az alábbi módosításokkal 
fogadja el: 
 
a) A „16. § (6) A meghívót és az előterjesztéseket a képviselő-
testületi ülés időpontja előtt legalább 5 nappal ki kell küldeni. A 
jegyző az önkormányzati hivatal útján gondoskodik valamennyi 
anyag postázásáról, érintettekhez való eljuttatásáról.”  
               
b) „37. § (6) A Képviselő-testület a képviselő-testületi ülésen 
megjelenteknek hozzászólási jogot biztosít, 3 perc időkorláttal. 
A hozzászólás jelzésére, a hozzászólási jog megadására, 
korlátozására a (2) – (5) bekezdésben foglaltakat kell 
alkalmazni.” 
 
Megbízza jegyzőt, hogy a módosító javaslatot a rendelet 
tervezeten vezess át. 
 
Felelős: Lutár Mária jegyző 
Határidő: azonnal 
 

 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy a 
módosító javaslatokkal kiegészített, az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról 
szóló rendelet tervezetet elfogadja.  
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi rendeletet: 
 
9/2014. (XII. 15.)  

r e n d e l e t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról 

 
(A rendelet a jegyzőkönyv melléklete.) 
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3. A temetőkről és a temetkezés rendjéről szóló rendelet elfogadása 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van kérdése? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nekem csak egy megjegyzésem lenne, hogy a 2. oldalon volt 
egy olyan rész, hogy a szociális parcella céljára kijelölt helyet a mellékelt rajzon koporsós 
parcella és az urnás szociális parcella. A mellékelt rajz hiányzott. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Azért hiányzik ez a rajz, mert kérnék javaslatot a képviselőktől, 
hogy a temetőnek melyik részén szeretnék, ha lenne ez a parcella jelölve. Hogy hol jelölje ki a 
képviselő-testület. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Azt mondtad, hogy az nem sürgős. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: De azt azért tartalmazza a rendelet, hogy azzal már ne kelljen 
foglalkozni. Ravatalozóhoz közel, vagy attól távol? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Hely már csak alul van. Magam részéről kegyeletsértőnek 
tartom, hogy a hozzátartozó ássa meg a sírt mondjuk. Azt, hogy felöltözteti az régen is volt, 
de sírásó mindig volt. Munkaügyi szabályzat mindig volt, balesetvédelmi eljárást is le kell 
folytatni, egy kicsit furcsa számomra. Régen megásták a sírt, aztán a hozzátartozók fogadtak 
embereket, akik elvitték az elhunytat a sírig, és elhantolták. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A napirenddel kapcsolatban van valakinek kérdése? 
 
LUTÁR MÁRIA  jegyző: Hol legyen a parcella, melyik részén a temetőnek? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Észak-nyugati oldalon. Felteszem szavazásra, hogy ki 
szavaz igennel, hogy támogatja a szociális parcella és a szociális temetkezési hely kijelölésére 
vonatkozó határozati javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
146/2014. (XII.01.)  

 
H a t á r o z a t o t 
 

    Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
 

1. Szociális temetések esetére a koporsós temetések számára 
szociális parcellát, urnás temetésre szociális temetkezési helyet 
jelöl ki a határozat 1. térképi mellékletben meghatározott 
helyeken. 
2. Megbízza a polgármestert, hogy a szociális temetéssel 
összefüggő, az önkormányzatot terhelő többletköltségeket a 
2016. évi költségvetés előkészítésekor vegye figyelembe. 
 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 
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Határidő: 1. pont 2016. január 1. 
        2. pont: a 2016. évi költségvetés elfogadása  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy 
elfogadja a temetőről és a temetkezésről szóló rendeletet? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi rendeletet: 
 
10/2014. (XII. 15.)  

 
r e n d e l e t 

 
a temetőről és a temetkezésről 

 
(A rendelet a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
4. A szociális és gyermekvédelmi igazgatásról és ellátásokról szóló rendelet elfogadása 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki az aki igennel szavaz, hogy elfogadja a rendelet 
módosítását? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi rendletet: 
 
11/2014. (XII. 15.)  

r e n d e l e t  
 
a szociális és gyermekvédelmi igazgatásról és ellátásokról szóló 
9/2013. (XII. 16.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 

(A rendelet a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
5. Az egyes önkormányzati hatósági hatáskörök átruházásáról szóló rendelet elfogadása 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van kérdése? Felteszem szavazásra, hogy ki 
szavaz igennel, hogy elfogadja az egyes önkormányzati hatósági hatáskörök átruházásáról 
szóló rendeletet? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi rendeletet: 
 
12/2014. (XII.15.)  
 

r e n d e l e t 
 

az egyes önkormányzati hatósági hatáskörök átruházásáról 
 

(A rendelet a jegyzőkönyv melléklete.) 
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6. Alpolgármester választás 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Egy kis szünetet csinálunk, mivel alpolgármester 
választásra kellene koncentrálni, mert nincs alpolgármesterünk, és én változatlanul Szabó 
Imrét javasolom alpolgármesternek. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: De nincs is napirenden, hogyan veszed elő polgármester úr? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki szavaz igennel, hogy felvegyük a napirendi pontok 
közé?  
 
A Képviselő-testület 2 igen szavazattal tartózkodás nélkül és 3 ellenszavazattal meghozza az 
alábbi 
 
147/2014. (XII.01.)  

H a t á r o z a t o t   
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
az alpolgármester választás napirendre tűzésére vonatkozó 
javaslatot nem fogadta el. 

 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Annyit azért tisztázzunk, hogy én 4. alkalommal vagyok 
megválasztva polgármesternek nem kis arányban. Nagyobb együttműködést várok a csapattól. 
Nem én találtam ki ezt a dolgot, a Kormányhivatal szólt nekünk ugye jegyzőasszony, hogy 
miért nincs alpolgármesterünk. Valahol ebben a dologban a testületnek együttműködőbbnek 
kellene lenni. Ezen gondolkodjon el mindenki. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akkor nekem is lenne hozzáfűzni valóm polgármester úr. 
Mielőtt az alakuló ülés lezajlott, akkor elvárta volna mindegyik képviselő, hogy összehívod 
előtte őket, és közlöd velük, hogy mi az elképzelésed, és hogy szeretnéd. Erre nem voltál 
hajlandó. Eleve úgy indultál neki az egész ciklusnak, hogy már sértődötten. Nem a te 
elképzelésed jött össze. Semmi gondunk az Imrével, mindegyikünk  megmondta, hogy nem 
személy szerint van vele probléma, a hozzáállással van problémánk. Nem tudom 
visszaemlékszel-e a 2002-es választási évre, amikor először választottak polgármesterré, 
engem kérdeztél meg, hogyan legyen ez a dolog. Én azt mondtam neked, hogy a szokásjog 
szerint a legtöbb szavazatot elért képviselőt szokták felkérni alpolgármesternek. Fel is kérted 
a Kurucz Imit mivel ő kapta a legtöbb szavazatot. Következő ciklusban is gondolom, 
megkérdezted a képviselőktől, akkor Dr.Bardócz Zsuzsát választod alpolgármesternek. Most 
semmit nem mondtál, megsértődtél, hogy nem a te jelöltjeid kerültek be a képviselő-
testületbe. Ide vágtad nekünk az alakuló ülésen, egy meghívót tetettél ki a hirdetőtáblákra, 
márpedig x y napon alakuló ülés lesz a képviselő-testületnek. Senki nem tudott róla, meg 
voltunk mi is sértődve, hogy ennyire nem veszel figyelembe bennünket választott 
képviselőket, hogy egy ilyen fontos dologba megkérdezzél. Ezért gondoltuk azt, hogy nem 
támogatjuk az Imrének az alpolgármesterré való megválasztását. Továbbiakban is úgy 
vagyunk amennyiben te nem vagy hajlandó velünk úgy kommunikálni és tárgyalni, akkor mi 
is élünk obstrukciós jogunkkal, és akkor azt mondjuk, hogy nem. Mindegyikünknek az volt a 
véleménye, konstruktívan akarunk a faluért tenni, és ezt a továbbiakban is fenntartjuk. Rajtad 
is múlik a dolog. Köszönöm ennyit akartam mondani, és a továbbiakban is mielőtt új 
napirendi pontokat előterjesztéseket beteszünk, benne a van az SZMSZ- ben, a testületi ülés 
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előtt. Így, hogy most csak úgy elhatározod, hogy bedobsz egyet, ez mondjuk így nem fer 
dolog. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Látod, ezért nem akartam betenni a mai testületi ülésre, 
de mindegy. Jegyzőasszony, igaza van, mert be kell tenni. Annyit az egészről, hogy 2002-ben 
mikor teljesen kicserélődik a testület, akkor valóban a Kurucz Imrét választottam 
alpolgármesternek, önök is rájönnek majd, hogy egy kicsit bölcsebbnek kell lenni. Önnek is 
szól ez, meg neked is. Úgy gondolom, hogy 2006-ban 13. helyen végeztél, tehát nem voltál 
olyan sikeres képviselő, 2010-ben a Cseh Sanyinak a lemondása kellett ahhoz a testülethez, 
tehát annyira ne fényezd magad, mert azt gondolom, hogy nem való. Én úgy választottam ki 
az alpolgármestert, hogy Lábdihegyet képviselje valaki, a dr.Bardócz Zsuzsát 2006-ban már 
azért kértem meg, legyen ő az alpolgármester. Az, hogy 2010-ben volt ez a lehetetlen állapot, 
ahol szintén lábdihegyi volt az alpolgármester. Most az Imrét kimondottan azért, hogy a 
lábidhegyi település rész legyen képviselve. Kimondottan ez volt a dolog. Nagyon sajnálom, 
hogy ebben nem jutunk dűlőre. A dolgok mennek tovább, talán egy picit tördemicinek kell 
lenni ahhoz, nem tudom tudják-e Te ideiglenes lakos vagy Tördemicen. Így van? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nem ideiglenes tévedés. Tartózkodási helyem 
Badacsonytördemic 1978 óta. Polgármester úr had mondja el…. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem fejeztem még be. Én megvártam tisztességgel, amit 
Te elmondtál. Te nem vagy állandó lakos, csak annak az ostoba polgármester jelöltnek 
köszönheted, hogy ide jutottál érted? Mert annak köszönheted, az kampányolt ott végestelen-
végig. Én úgy gondolom, hogy célirányosan Lábdihegyet bele kell vonni ebbe az egészbe, és 
úgy gondolom, hogy a Szabó Imre lábdihegyi, ezért úgy gondoltam, hogy őt bízzuk meg, és 
koránál fogva belefér abba, hogy ő legyen az alpolgármester. És ebben kellett volna, hogy 
partner legyen a képviselő-testület. De, sajnos nem az. Én ezzel a dolgot lezárom, kész, 
megyünk tovább 6-os napirendi pont. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Hozzászólhatok még? Mivel személyemet érintő dolgot 
vetettél fel! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Hozzászólhatok? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Mondjad! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Mivel, hogy személyemet érintő dolgot vetettél fel. Mivel 
azt mondtad, hogy ideiglenes lakos vagyok, el kell mondanom a lakosságnak, hogy állandó 
lakóhelyem szülői házam Badacsony. A Grófdomb alatti részen laktunk, a mai napig is ott 
vagyok állandó lakos, 1978-ban vettem el a feleségemet, azóta itt lakom 
Badacsonytördemicen. Én mindig is tördemicinek vallottam magam, ellentétben polgármester 
úrral, aki itt hagyta ezt a települést, és amikor már sehol sem kellett………… 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Menjünk tovább jó, és fejezzük be. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én többet tartózkodtam Tördemicen, mint Te! Ne 
személyeskedjél velem, mert ez nem vezet jóra! 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Fejezd be, nem én kezdtem ezt az egész dolgot! Hatos 
napirendi pont. 
 
7. A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó 
közszolgáltatás helyi szabályairól szóló rendelet tervezet (I. fordulós tárgyalása) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van kérdése a 6. napirendi ponttal kapcsolatban? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az első oldalon van, hogy közszolgáltatás elvégzésére 
árajánlatot kértünk. Szeretném megkérdezni, hogy kitől kértünk árajánlatot? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az majd egy későbbi testületi ülésnek a napirendi pontja lesz. 
Megkértük az árajánlatokat magánvállalkozóktól illetve a DRV ZRT-től, egyelőre az első 
lépés az, hogy elküldjük véleményezésre a környezetvédelmi hatóságnak, illetve a 
szomszédos településeknek, onnét megjön a vélemény akkor fog majd a testület dönteni arról, 
hogy kit bíz meg. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Köszönöm szépen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés még? Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a 
határozati javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
148/2014. (XII.01.)  

 
 
H a t á r o z a t o t   

 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 
nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére 
vonatkozó közszolgáltatás helyi szabályairól szóló önkormányzati 
rendelet tervezetet véleményezésre alkalmasnak tartja. 
Megbízza a polgármestert, hogy szakmai vélemény bekérése céljából 
a KDT Környezetvédelmi és Természetvédelmi Felügyelőségnek, 
tájékoztatás céljából a szomszédos települési önkormányzatoknak 
küldje meg. 

 
Határidő: 2014. december 10.  
Felelős: Vollmuth Péter polgármester  

 
 
7. A Képviselő-testület 2015 évi munkaterve 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nekem egy hozzászólásom lenne. Beszéltünk arról informális 
értekezlet alkalmával kinek mikor lenne jó a testületi ülés, tehát a fix testületi üléseknek az 
időpontja. Most itt ebben egy tól –ig határidő szerepel, ha jól számoltam, akkor hat alkalom. 
Mivel lehetőség van rá, hogy ezt megváltoztassuk, a hat alkalmat. Ha esetlegesen felemelnénk 
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ezt a számot akár minden hónapban egy alkalomra, kivéve júliust, amikor ülésszünet lenne, és 
lehetne rögzíteni, hogy testületi üléseket csütörtöki napon tartjuk és ehhez tartani magunkat. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Minden további nélkül meglehet. Tehát, hogy csütörtöki napokon 
legyen azt is, hogy 5 óra vagy 6 óra vagy 7 óra, ezt is rögzíteni lehet.  
 
KÖVESDI ANETT képviselő: A másik a havonta egy alkalom kivéve júliusra, az meg csak 
azért gondoltam, hogy a rendkívüli ülések számát tudjuk ez által csökkenteni. Ez csak 
javaslat. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A rendkívüli ülések egy részénél a meghívót az ülés előtt 5 nappal 
ki tudjuk küldeni és az időpontot is tudjuk csütörtökre vagy szerdára tenni, amit 
megbeszélünk. Ennyire előre pontosan nem tudjuk ütemezni, közbe jöhetnek olyan 
jogszabályi változások, amelyek szükségessé teszik a testület összehívását, vagy beruházások 
bármi, ami a falu életében fontos. Biztos, hogy ennél több ülés lesz, de azt így előre nem 
tudjuk tervezni. Ez az, amit feltétlenül meg kell, és a jogszabály előírja. Ezt tudjuk úgy 
tervezni, hogy melyik hónapban. Az előterjesztések elkészítésének határideje meg van 
határozva de, pl. még nem tudjuk, hogy a költségvetési törvényt mikor fogadják el, abban 
milyen határidő lesz meghatározva az önkormányzatoknak a költségvetés elkészítésére. Ezért 
nem tudjuk pontosan ezeket meghatározni.  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A dolgozóknak a lényeges. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Csütörtök az tényleg jó. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Pénteken csak rövidített időben van a hivatal, nem kellene, 
hogy a jegyzőasszonyt vagy bárkit ideállítani este. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én nem javaslom, hogy ilyen mereven a csütörtökhöz 
ragaszkodjunk. Úgy is az élet adja meg ezt a dolgot. Ne tűzzünk ki ilyen dolgokat. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nem értem, hogy miért nem lehet csütörtököt megjelölni 
polgármester úr. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ne jelöljünk meg ilyen dolgokat, mert úgy is az élet adja 
meg. 

KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Úgyis rendkívüli ülések is lesznek. Ha be tudom tervezni, 
hogy csütörtökön testületi ülésre megyek. Nem tudom, hogy ebben mi az a nagy akadály? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Mi ebben a jó, hogy megjelöljük a csütörtököt. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Maradjunk abban, hogy téli időszakban csütörtökön 17 órára 
nyári időszakban pedig 18 órára, vagy akkor is lehet 17 óra. 
 
SZABÓ IMRE képviselő: Az lesz a baj, hogy lehet csütörtökön nem értek rá. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Az a lényeg, hogy ne legyen korán. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Imi Te meg én bármikor, mivel Te vagy a főnököd, meg 
nekem is én vagyok a főnök. 
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SZABÓ IMRE képviselő: Lehet, hogy pont olyan lesz a program…. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Könnyebb a munkahelyi elfoglaltságot is úgy tervezni, ha az 
ember, hogy a csütörtök az nem jó. Tudják az iskolában is, hogy a csütörtök az, nekem nem 
jó. Ez elvileg működhetne. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: A hétfő az úgy nem jó. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akkor, amit felvetett az Anett az elfogadjuk, vagy nem 
fogadjuk el. Javaslom, maradjon így csütörtök 17 óra.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy a 
két módosító javaslattal a 2015 évi munkatervet elfogadja? 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal 1 tartózkodás és 1 ellenszavazat mellett meghozza az 
alábbi  
 
149/2014. (XII.01.)  

 
 
H a t á r o z a t o t   

 
Badacsonytördemic Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
a 2015. évre vonatkozó munkatervét jelen határozat melléklete 
szerinti formában elfogadja két módosítással. A képviselő-
testületi ülések csütörtöki napokon 17 órai kezdettel lesznek 
megtartva. 

 
Határidő: folyamatos 
Felelős: polgármester 

 
8. 2015 évi belső ellenőrzési terv elfogadása 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés? Nincs? Felteszem szavazásra, hogy ki 
szavaz igennel, hogy elfogadja az önkormányzat 2015 évi belső ellenőrzési tervét? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
150/2014. (XII.01.)  

 
 
H a t á r o z a t o t  

 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
az előterjesztéshez mellékelt Badacsonytördemic Község 
Önkormányzata 2015. évi belső ellenőrzési tervét elfogadja. 
Felkéri a jegyzőt, hogy az ellenőrzési tervben foglaltaknak 
megfelelően, az ellenőrzések végrehajtásáról gondoskodjon. 
Felelős: jegyző 
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Az ellenőrzési tervben foglaltaknak megfelelően     
 
9. Közterület elnevezéséről döntés  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jegyzőasszony van valami kiegészíteni valód? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nincsen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A napirendi ponttal kapcsolatban van valakinek kérdése? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem csak annyi kérdésem van, hogy eddig miként voltak 
megjelölve ezek az ingatlanok? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Helyrajzi szám szerint. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Eddig, hogy kapták a postájukat, azt is helyrajzi szám 
szerint? Ezzel nem lesz nekik plusz költségük? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Szavazhatunk? Felteszem szavazásra, ki szavaz igennel, 
hogy elfogadja a határozati javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
151/2014. (XII.01.)  

 
 
H a t á r o z a t o t  

 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
megvitatta a „Badacsonylábdi 1304/1, 1303, 1301/3, 1301/2, 
1301/1 hrsz” közterület név megváltoztatására irányuló 
indítványt és az alábbi határozatot hozta: 
 

1. A Képviselő-testület Badacsonytördemic község a 
„Badacsonylábdi 1304/1, 1303, 1301/3, 1301/2, 1301/1 
hrsz” közterület nevet 2015. január 1. napi hatállyal 
„Vízpart utca” névre kívánja megváltoztatni. A 
közterület elnevezésére, átnevezésére vonatkozó 
előterjesztést 8 napra a www.badacsonytordemic.hu 
honlapon közzé teszi.  

2. A Képviselő testület felkéri a polgármestert, hogy az 
előterjesztés közzétételéről és a beérkezett javaslatok 
képviselő-testület elé terjesztéséről gondoskodjon.  
 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 
Határidő: 2014. december 15. 
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10. Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodás módosítására 
javaslat 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Tapolca és Raposka kilépett a társulásból? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Igen. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akkor a társulásnak újból fel kell állni? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem. Csak módosítani kell a megállapodást. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Eddig Tapolca város volt központ. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem, Lesenceistvánd a központ. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Egyet értünk akkor. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Szavazhatunk? Felteszem szavazásra, ki szavaz igennel, 
hogy elfogadja a Társulási megállapodás módosítását? 
 
 A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
152/2014. (XII.01.)  

 
 
H a t á r o z a t o t  

 
Badacsonytördemic Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
a Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás Társulási 
Megállapodás módosítására vonatkozó előterjesztés és annak 
mellékleteit megtárgyalta, a javaslatot az alábbi tartalommal 
elfogadja. 
 
1)   A Társulási Megállapodás 3.1. pontjának a zárójelben lévő 
„(pályázati fenntartási kötelezettség: 2016-ig )” szövegrész 
helyébe „(pályázati fenntartási kötelezettség: 2018. 02.22.-ig)” 
szövegrész lép.  
2)   A Társulási Megállapodás 3.1. a) pontjának a zárójelben 
lévő  „ (működési pályázat lejár: 2014. dec. 31.) ” szövegrész 
hatályát veszti.  
3)    A Társulási Megállapodás 3.1. pont utolsó bekezdésének 2. 
mondata hatályát veszti. A hatályát vesztő rendelkezés az alábbi: 
 „ A 7.sz. melléklet tartalmazza azt a kimutatást, hogy az 
igénybe vett szolgáltatások után mekkora összegű hozzájárulást 
kell fizetni, és a fizetési kötelezettséget milyen ütemezésben kell 
teljesíteni.” 
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4)   A Társulási Megállapodás 3.3. pont, valamint a 3.3. a) 
pontja hatályát veszti.  A hatályát vesztő szövegrész az alábbi:  
„3.3.  Belső ellenőrzési feladatok (2013. december 31.– ig )  
a) A társult önkormányzatoknál és intézményeiknél a Társulás 
belső szervezeti egységeként működő belső ellenőrzési 
munkatársak, a belső ellenőrzés szabályainak megfelelően 
végzik a pénzügyi gazdasági ellenőrzést, a cél-, téma- és  utó 
vizsgálatot.” 
5)   A Társulási Megállapodás 4.1. a) pontjának harmadik 
mondata helyébe az alábbi szöveg kerül: 
„4.1. a)  A Társulási Tanács 31 főből áll.” 
 
Felhatalmazza a polgármestert a Társulási Megállapodás 
aláírására. 
Felkéri a jegyzőt, hogy a határozatot a társulás elnökének küldje 
meg.  

 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

  Lutár Mária jegyző  
Határidő: azonnal, illetve folyamatos 

 
11. Közös Önkormányzati Hivatal alakításával kapcsolatos megkeresés 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Megkeresett bennünket Krisztin N. László egy közös 
önkormányzati hivatal kapcsán. Én úgy gondolom, hogy működik a közös hivatal, nekünk 
nem kell most Badacsonytomajjal ezt az egész dolgot kezdeményezni, mert csak a problémák 
sűrűsödnek. Ez az én javaslatom. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem csak egy hozzászólásom lenne, hogy ez a rendszer 
maradjon, fent úgy ahogy vagyunk, ez megfelelő. Csak egy kérésem van, hogy azért a 
környékbeli településekkel minél jobb kapcsolatokat ápoljunk, ellenségesség ne legyen 
egymás között, hanem minél konstruktívabb együttműködés, mert az viszi előre a 
településünket és a környékbeli településeket is. Köszönöm csak ennyit akartam mondani. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Erről kell szavaznunk? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Igen, van határozati javaslat. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Felteszem szavazásra, ki szavaz igennel, hogy 
maradjunk a régi felállásban? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett ellenszavazat nélkül meghozza 
az alábbi  
 
153/2014. (XII.01.)  

 
 
H a t á r o z a t o t  
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Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
köszönettel vette Badacsonytomaj Város polgármesterének 
megkeresését a Badacsonytomaji Közös Önkormányzati Hivatal 
alakítása tárgyában, azonban a képviselő-testület ez irányú 
tárgyalások megkezdését nem tartja indokoltnak.  

 
Határidő:  folyamatos 
Felelős:  polgármester 
 

12. Strandüzemeltető KFT. tájékoztató 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kérem Somlyó Tibor ügyvezető urat, hogy röviden 
tájékoztasson bennünket a jelenlegi helyzetről. 
 
SOMLYÓ TIBOR ügyvezető: A Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető KFT. dolgai között 
most kiemelt jelentőségű feladat a személyzet a kiválasztása, a munkahelyek a betöltése. Már 
többen láthatták és olvasták, a helyi újságban, a Naplóban, a Zöldújságban jelent meg hirdetés 
az ökoturisztikai látogatóközpontban létrehozandó hét munkakörnek a betöltéséről. A 
munkakörök bizonyos követelményeket támasztanak velünk szemben. Egyrészt vannak a 
pályázati elvárások, másrészt vannak a saját praktikus elvárásaink.  
Elmondanám, hogy milyen követelményeknek kell megfelelni. Az ökoturisztikai 
látogatóközpontról van most szó, nem a strandról. A két dolog eléggé összefonódik. A 
látogatóközpontba hét új munkahelyet kell létrehozni, az ügyvezető személye nincs benne. 
Egy intézményvezető, három animátor, két túravezető és egy pénztáros. Feltétel, hogy a hét fő 
úgy oszoljék meg, hogy ebből öt személynek hölgynek kell lenni. Értelemszerűen kettő lehet 
a férfi. Hátrányos helyzetűnek is kell lenni. Új munkahelyteremtésről van szó, tehát aktív korú 
dolgozókat elsősorban munkát kereső dolgozókat kell felvenni. Elő van írva továbbá, hogy öt 
fő ebből a hétből teljes munkaidős kell, hogy legyen éves foglalkoztatással, és kettő fő lehet 
részmunkaidős. Aztán elő van írva a képzettség szempontjából az intézmény vezetőnek 
felsőfokú végzettséggel kell rendelkeznie, az összes többinek pedig legalább középfokú 
végzettségűnek. Ezen kívül szintén előírás, hogy a bérezésbe azonos munkakörökön belül 
legalábbis kiindulási alapba, az esélyegyenlőséget kell megteremteni. További szempontok a 
mi szempontjaink, miután idegenforgalmi létesítményről van szó ezért szükséges, ha nem is 
mindenki, de az ott dolgozók közül többen tudjanak idegen nyelven beszélni, megértetni 
magukat a vendégekkel. Elsősorban angol és német nyelvtudásra van szükség. Szükség van a 
kollégák között informatikailag képzettre, hogy ezért ne kelljen nagy összeget kifizetni, és a 
weblap szerkesztésben használható legyen. Saját fontos szempont, hogy mindenképpen 
lábdihegyi vagy tördemici munkavállalóra gondolunk vagy környékbelire. Célunk a közvetlen 
környezetünkben létrehozni a munkahelyeket. Még fontos, hogy a pénztárosnak pénztárosi 
képesítéssel kell rendelkezni, illetve a túravezetőnek is képzett túravezetőnek kell lenni. 
Nálam fontos, hogy olyan kollégákat szeretnénk foglalkoztatni, akik minden olyan dolgot 
természetesen jogszabály szerint egymás munkáját is segítik és, hogy ha kell olyan 
feladatokat is ellátnak, amely nem feltétlenül az ő végzettségük, de a szervezet szempontjából 
fontos. Jelenleg egy főt vettünk föl az intézményvezetőt Pál Lászónét. A további felvétel várat 
magára, nem sürgettük, hiszen a használatbavételi engedéllyel még nem rendelkezünk. Az 
egyik helyszíni szemle holnap lesz a másik pénteken. Remélem, hogy heteken belül a 
használatbavételi engedélyeket megkapjuk, onnantól kezdve nyithatunk. És ha nyithatunk, 
akkor személyzetre, kollégákra is szükség van. Addig azért nem erőltettem, ha nincsen 
elegendő feladat, akkor nincsen szükség felvenni kollégákat sem. Sem morálisan, sem anyagi 
szempontból nem jó, ha egymást nézik és nincsen normális feladatuk, de hamarosan eljön, 
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hogy legyen. Fel kell gyorsítani most a felvételeket. Tájékoztatásul elmondom, hogy 66 
jelentkezés érkezett a hét munkakör betöltésére. Vannak sajnos olyan jelentkezők is, akik 
vagy nem olvasták el figyelmesen a felhívást, a hirdetést, vagy elolvasták, és tudták azt 
gondolták próbálkozni csak szabad. Voltak, akik úgy jelentkeztek, hogy tudták, hogy a 
pályázati feltételeknek nem felelnek meg. Rám kérdeztek, hogy van az, hogy már néhány 
jelentkezőt visszautasítottam. Ezt szeretném árnyaltabban fogalmazni, senkit nem utasítottunk 
vissza. Akinek megköszöntük a jelentkezését azt mondtuk, hogy jelen körülmények között 
nem tartunk igényt a munkájára. Amennyiben szükségünk lesz rá, ismételten megkeressük. 
Aki eleve szóba sem jöhet, abban tartogatni a reményt hátha felvesszük majd nem szabad. A 
meglévők között sokan vannak, akikkel már elbeszélgettem. Úgynevezett munkahelyi 
interjúkat, állásinterjúkat készítettem, és ezt fogom folytatni. Közülük választódik ki, akikkel 
majd együtt fogunk dolgozni. Nyilván kétoldalú a dolog, volt, aki megköszönte a lehetőséget 
és visszamondta. Vagy a várható anyagiak miatt, vagy családi okok miatt, vagy költözködés 
miatt vagy akármi miatt. Nyilván velük a jövőben már nem számolunk. Ahogy a 
követelményeket elmondtam abból látszik, hogy nem kevés az a feltétel, amivel a 
munkatársaknak meg kell felelniük. Ezt az anyagot, amit körbeadtam pár példányban ezt azért 
állítottam össze, mert bár döntési kényszerben nincs a testület, de úgy gondolom, hogy 
munkahelyteremtésről van szó, ez a község szempontjából egy lényeges fontos szempont és 
tájékoztatást szeretnék adni. Tájékoztatást szeretnék adni arról, hogy két egyforma ember 
nincs. Külön kell választani valakinek az emberi értékeit, és külön kell választani az adott 
területen, adott munkakörben az ő képességei, az ő képzettsége, az ő tudása és tulajdonságai 
hogyan hasznosíthatók. Nem vagyok híve az egyenlősdinek, azonos teljesítményt azonos 
bérrel kell honorálni. De különböző teljesítményeket különböző bérrel kell honorálni. Az 
esélyegyenlőségnek úgy felelünk meg, hogy az alapja adott munkakörbe azonos. Kik 
kaphatnak mégis többet egy bizonyos százalékos pótlékszámítással. Itt minden munkakörről, 
ami betöltetlen úgy beszélünk, hogy középfokú végzettség az elvárt. Ha valaki rendelkezik 
egy középfokú végzettséggel, egyébként rátermett és úgy vágunk bele a dologba, hogy 
kölcsönösen meg leszünk elégedve egymással, de semmi más csak egy érettségije van, ő 
kapja az alapot. De úgy gondolom, hogy ez teljesen normális, ha valaki pluszt ad, vagy 
legalábbis elvárható tőle, hogy pluszt adjon, azt el kell ismerni a szerény kereteinken belül, de 
el kell ismerni. Ha valaki már eleve úgy jön hozzánk, hogy ilyen és ilyen képesítéssel 
rendelkezik, vizsgázott túravezető vagyok, tessék, itt van a papírom. Vagy vizsgát tett 
pénztáros vagyok, itt van az erről szóló dokumentum. Vagy idegenforgalmi képesítést 
végeztem, OKJ-s képesítést itt van róla a papírom. Azt meg kell különböztetni, nyilván valóan 
pluszban. Abban az esetben, hogyha valaki a területen hasznosítható felsőfokú végzettséggel 
rendelkezik, pl. környezetvédelmi, vagy kertészeti, vagy idegenforgalmi, vagy bármi területen 
akitől elvárható, hogy ezt a magasabb képzettségét a Kft látogató központ, a község 
érdekében kamatoztatja, azt is el kell ismerni. Ugyancsak pluszként kell elismerni azt, hogy 
ha valaki tud kommunikálni idegenekkel, itt is nyilván a jól használható nyelvekről 
beszélünk. Mert az ökoturisztikai látogatóközpontnak a komplett anyaga a magyaron kívül 
három nyelven lesz megtalálható. Ez német, angol, spanyol. Nagyon jó dolog, ha valaki 
nagyon otthon van a finnbe, de nem valószínű, hogy nekünk arra szükségünk lesz, viszont a 
németre és az angolra feltétlenül. A nyelvtudás az egy nagyon érdekes dolog, a papír az egy 
dolog, a gyakorlat és a valóság sok esetben egy másik dolog. De nem tudunk objektívek lenni 
akkor, hogyha megítélésre hagyatkozunk és személyes véleményre hagyatkozunk. Itt 
bizonyítékokra van szükség, tehát a nyelv területén magasabban értékelendő az a személy, aki 
felsőfokú nyelvvizsgával rendelkezik. Kicsit alacsonyabb szinten értékelendő, aki középfokú 
nyelvvizsgával rendelkezik. Tulajdonképpen a lényegét ebbe lehetne összefoglalni azt a 
bérezési anyagot, amit én összeállítottam, jogásszal egyeztettem, polgármester úrral, 
jegyzőasszonnyal is egyeztettem. A konkrét összegekkel kapcsolatban nehéz így most 
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beszélni, de mindenki szereti a világos számokat. Ma a középfokú végzettségűek részére 
előírt minimálbér 2014. január 1-től a 118.000 Ft. Fogalmunk nincs, hogy ez 2015-ben 
mennyi lesz. Az előző évek változásait néztem, olyan 3-3,5 % közé tehető. Ez alapján azt 
mondom, hogy a 2014-ben 118.000 Ft volt, akkor 2015-ben várhatóan olyan 121.500 Ft 
környékén fog mozogni a havi bruttó fizetése annak, aki az alapot kapja. Meddig lehet 
elmenni maximum? Rám pirítottak, hogy itt nem lehet nagyon nagy összegekről beszélni, 
hogyha valaki különböző képesítésekkel használható képesítéssel rendelkezik, egy másik 
területen felsőfokú végzettséggel rendelkezik, ezen kívül a németet is középfokon vagy 
felsőfokon az angolt is valamilyen fokon bizonyíthatóan beszéli, akkor maximum, amit 
elérhet az havi bruttó 156.000 Ft teljes munkaidőben. Ilyen nem lesz, vagy nagyon kevés lesz. 
Jelentkezők között nincs ilyen. Én azt mondom, hogy az ökoturisztikai látogatóközpontban 
teljes munkaidőben foglalkoztatottak lesznek, azok havi bruttó 122.000-135.000 Ft körül 
kereshetnek. Ami nézőpont kérdése, hogy magas vagy alacsony. Nekem van összehasonlítási 
alapom, azt azért már elmondom, hogy hárman már visszaléptek. Mondták, hogy kösz, de 
ennyiért nem. Aki tényleg jó, és aki hasznos a szervezet számára, az ismeri a munkája értékét, 
és igyekszik annak megkérni az árát. Átmeneti időszakot elfogad, de hosszútávon nem. Nem 
dolgozik ott, ahol nem becsülik meg anyagilag is. Hogyha valaki részmunkaidős, mert 
tervezünk olyat 4 órás vagy 6 órás, az nyilván arányosan kevesebbet. Tehát a 4 órás a teljes 
munkaidősnek a felét kapja, aki pedig 6 órás részmunkaidős, az pedig három negyedét ennek 
a bérnek. Én azt hiszem, hogy pontról pontra végig venni meg százalékokra bemutatni talán 
nem szükséges. Ha valakinek kérdése van, nagyon szívesen válaszolok. Ha van idő, más 
kérdésre is szívesen válaszolok nemcsak bér ügyben. De azért tartottam és tartottuk fontosnak 
polgármester úrral és jegyzőasszonnyal is, hogy erről közvetlenül szerezzenek tudomást 
legalább a képviselő-testület tagjai, mert az elmúlt 2,5 évben, ebből az intenzív időszak 1,5 
év, tapasztaltam és hallottam én olyan mendemondákat, hogy ha nem lenne ilyen kevés, akkor 
égnek állt volna a hajam, de így már nem annyira törekszik fölfelé! Köszönöm szépen! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van kérdése a Somlyó Tiborhoz? Nekem 
változatlanul kell egy munkaterv és a rendezvénnyel kapcsolatban, hogy ahol kiadások 
vannak, ott kell lenni bevételnek is. És ehhez a dologhoz, olyan megfelelő éves tervet kell 
összehozni, ami bevételt produkál. Mert kell bevétel. De ehhez……….Nem látom azokat a 
dolgokat, amik a bevételi forrás alapjai lennének. Tehát ezért kérem ezt majd írásban is, hogy 
legyen egy munkaterve az ökoturisztikai látogatóközpontnak. Természetesen egy bevételi 
oldala is, hogy áll össze a dolog. Milyen kapcsolatokat fog fölvenni, akár itt van a Csiba 
Ágoston féle csapat, a Börzsöny Természetjáró és Hegymászó Egyesület, akik csinálják a 
Tanúhegyek túráját. Ővelük lehet együttműködni. Megfelelő reklámot, amit a Kardos Gábor 
mondott, én nem látom olyan elvetendőnek, hogy a Kardos Gábor olyan, amilyen a Balatoni 
Körnek a mozgatója, de hihetetlen jó kapcsolatot tud újságokon, tévéken keresztül ez jót 
tenne ennek az egész dolognak. Fel kell venni a kapcsolatot! Nekem van Gasztonyban, ahol 
vízitúrák vannak, velük szintén lehetnek együttműködést. Ezeket hiányolom én. Ezekben már 
lépni kellene, hogy felépüljön egy ilyen dolog. Mert azért a Balatonon ezek a hajók keresettek 
lesznek, már csak azért is, mert kevés van belőlük. Ebbe kellene lerakni egy munkatervet. Az 
önkormányzat áll a cég mögött, valamilyen módon látni kell az önkormányzatnak, hogy hova 
teszi a pénzt és mi az, amivel lehet csökkenteni ezeket a költségeket. Azért azt nem kell 
elfelejteni, hogy egy hosszú 21 éves időszak után újult meg ez a lábdihegyi nevezzük 
strandnak, mivel strandról van szó. Ez egy nagyon komoly vagyoni értéke a településnek. Ha 
csak azt vesszük, hogy az ingatlan terület értéke, plusz az ingatlan épületek értéke akkor egy 
félmilliárdos vagyonról van szó. Ezt valamilyen jó módon kell kezelni. És tényleg megtenni 
azokat a lépéseket, ami egyrészt ismertté váljon ez a látogatóközpont, meg ne csak ismertté 
váljon, hanem az itt levők javára másrészt az ide látogatók javára. Mert pénzt csak így lehet 
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előhozni ezekből a dolgokból. Ebbe kellene nagyon sürgősen egy menetrendet csinálni. 
Nekem ez változatlanul az elvárásom a strandüzemeltető cég felé. Hogy minél előbb tegyen le 
az asztalra egy ilyen ütemet, amibe ezek a számok szerepelnek. Kinek van még kérdése? 
 
SZABÓ IMRE képviselő: Azt szeretném kérdezni, hogy a fennmaradt jelentkezők közül 
vannak-e helyi lakosok? 
 
SOMLYÓ TIBOR ügyvezető: Persze. Polgármester úrral megbeszéltük, ha itt végzünk, akkor 
át is nézzük a listát. Egy dolgot had mondjak még. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Inkább holnap Tibor, mert még lesz zárt ülésünk! 
 
SOMLYÓ TIBOR ügyvezető: Kb. fél percet venne igénybe. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Átnézést a helyieknek, én erre gondoltam. 
 
SOMLYÓ TIBOR ügyvezető: A hét fő, azt nem mi találtuk ki, a pályázatban így 
szerepeltetik. A támogató szervezetnek ez egy kikötése. Ezen lehet gondolkodni, hogy ez sok 
vagy kevés, első hallásra talán soknak is tűnhet. Valójában bele kell kalkulálni azt, hogy 
hosszabb nyitva tartásunk lesz, tehát fő szezonba, ami hosszabb ideig tart, mint a strandszezon 
márciustól októberig, jellemzően 12 órás nyitva tartás. Az egyértelmű, ha valaki az egyik nap 
12 órázik és a másik nap is 12 órázik az a harmadik nap nem fog dolgozni. Hiszen a törvényes 
munkaidő keretnek meg kell lenni. Tehát lesznek egyrészt olyan távollevők a 7 főből, akik a 
szabadnapjukat töltik. Lesznek olyan távollevők a 7 főből, akik szabadságon vannak. Lesznek 
olyan távollevők a 7 főből, akik továbbképzésen vesznek részt, beszerzéseket bonyolítanak, 
ügyintézéseket végeznek és így tovább. És lesznek olyanok is, akik esetlegesen 
megbetegszenek, és amíg fel nem gyógyulnak, addig nem dolgoznak. Ott a valóságban a 
helyszínen maximum 3-4 főt jelent. Van hozzá egy Badacsony látogatóközpontunk, és egy 
Balaton látogatóközpontunk van egy kenuházunk vannak az eszközök, vannak a szervezendő 
vizitúrák és vannak a szervezendő szárazföldi túrák a hegyi túrák. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés? Mert ha nincs, akkor köszönjük Tibor! 
 
13. Hótolásra árajánlat 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Közeleg a tél és van két árajánlat a tavalyiak árajánlata. 
Ők csinálták már évek óta ezt a dolgot. Ebben kellene sürgősen döntenünk. Nincs átfedés, a 
megfelelő utcákat megfelelő gépekkel látják el, így szokott lenni erről kellene dönteni. Pest 
megyében már tél van. Dönthetünk a hótolás ügyében akkor? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem olyan kérdésem lenne, hogy mástól nem kértünk 
árajánlatot? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Mástól nem! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Van még itt a Tüzép is, megkérdeztük tavaly a Tördemic 
Tüzép Kft-t is, hogy mennyiért vállalja. Badacsonytomajon is van a Városüzemeltetési Kft. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én úgy gondolom, hogy vegyük igénybe a helyieket. 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Támogatom a helyieket egyértelmű, csak most már 
folyamatosan ez megy, hogy …… Annak sem vagyok ellene, hogy ezek a személyek 
legyenek, csak nem tudom az elszámolás hogyan történik. Ki ellenőrzi? Mondjuk ebben a téli 
időszakban érdekes volt, hogy az alpolgármester úr tolta a havat és ő számolta el. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Sanyi egyszerű a dolog, mikor hó esik, felülsz a 
motorodra és kész. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Meg lehet nézni, hogy amikor benyújtják a számlát, hogy 
mennyit kell fizetni, meg kell nézni, hogy hány óra van…. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ne bonyolódjunk ebbe bele! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: De belebonyolódunk polgármester úr, mert a község 
pénzéről van szó. Amilyen visszhangok jönnek a faluból, hogy milyen kifizetések mentek el! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én ezt visszautasítom, mert egyrészt ilyen kifizetések 
nem voltak, ha te csak tized annyi részt csinálsz, amit az előző alpolgármester csinált akkor 
nagyon örülnék. Egyetlen egy rendezvényen nem vettél még részt idáig, kritizálod az 
alapítványt, nem is tudod az előtörténetét, amit Badacsonytördemic néhai polgármestere …… 
Nem fejeztem be! Azt se tudjátok, hogy miről van szó az alapítványról, és egyetlen egy 
dolgon nem vesztek részt, holott azaz alapítvány igen sok pénzt hozott ide a településre. 
Érted? Ezért kellene egy kicsit magadba szállnod, és egy kicsikét valamilyen módon … Ha 
valaki vállal képviselőséget elmegy kifércelt dolgokkal kritizálni, hanem tegyen is valamit 
ezért a dologért. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Polgármester úr én nem fogok kemence mellett állni, mint a 
volt alpolgármester úr, nem az a társadalmi munka, hogy ott szórakozzak. Nem az a 
képviselőnek a feladata. A képviselő feladata, a település a költségvetésének, a 
gazdálkodásának az ellenőrzése. Ezt te is tudod! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nagy tévedésbe vagy! Befejezzük, mert ők nem 
kíváncsiak erre az egész dologra! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A falu kíváncsi arra, hogy mi folyik idebent. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Na, ez az! Szavazzunk! Ki szavaz igennel, hogy az 
Árvai Csabát és a Horváth Norbertet megbízzuk a hótolással? Gergő egy kicsit gondolkodjon, 
ha itt lesz, ki fogja eltolni a havat a faluban? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Kérni kell árajánlatot! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Kérni kell árajánlatot! 
 
A Képviselő-testület 2 igen szavazattal 1 tartózkodás 2 nem szavazat mellett meghozza az 
alábbi  
 
154/2014. (XII.01.)  

 
H a t á r o z a t o t  
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Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
Árvai Csaba és Horváth Norbert hótolásra adott árajánlatát 
elutasítja. 

 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ennyit az együttműködésről! Itt a nyakunkon holnap 
után leeshet a hó! Gergő gondolkodni kellene egy kicsit! 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Én gondolkozom! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Egy hónappal ezelőtt kellett volna! 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Kell még árajánlatot kérni! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ha holnap után itt a hó akkor mit fogunk csinálni? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Polgármester úr nincs napirendre feltéve semmi sem! Ide 
teszed nekünk, bedobsz testületi ülés között napirendeket! Ez nem állapot! És akkor azt 
mondod, hogy nem mi működünk közre! Dehogynem, te nem működsz közre! Szóba 
idevágsz előterjesztéseket! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jó fejezzük be! Fejezd be légy szíves jó? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nem fejezem, be jogom van ezt itt elmondani! Ezért vagyok 
képviselő! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor lennél képviselő, evvel kezdtem a nyitóbeszédet 
ne csináljunk parlamentet! Nem fejeztem még be! Parlamentet csináltok, itt egy ellenzéket 
alakítottatok ki! Fejezd be! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nem vagyok hajlandó meghallgatni polgármester úr, amit 
mondasz! Csak a te akaratod érvényesülhetne, az lenne a jó! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Azt gondolom, hogy egy településen nem abban kellene 
elcsúszni, hogy állandóan ellentmondunk a dolgoknak, és önnek meg Gergő azt mondom, 
hogy jó lenne, ha egy kicsit elgondolkodna a dolgon. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Elgondolkodom! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Még nem fejeztem be! Én soha nem vágok senkinek a 
szavába bele! Gondolkodjon el azon, hogy ön bejutott ide, a faluért van vagy egy bizonyos 
csoportért! Nagyon rossz tanácsadói vannak! 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Én a faluért vagyok! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ezt majd meglátjuk! 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Ha nem a faluért lennék, nem tenném fel ezeket a kérdéseket! 
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14. Jutalom az önkormányzati és a hivatali dolgozók részére 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ez elmúlt évhez hasonlóan a közös hivatali dolgozók illetve az 
önkormányzati dolgozók jutalmazására tennék javaslatot. A közös hivatal dolgozói részére a 
bér 960.000 Ft, a hivatalsegéd a faluházi dolgozó és a karbantartó részére összesen 327.000 Ft 
és az óvodában pedig a dajka jutalmazására 150.000 Ft. Az óvónők jutalmazására azért nem 
teszünk javaslatot, mert ott jelentős béremelést kaptak az év során kétszer is. Ilyen béremelést 
nem kapott senki itt az önkormányzati foglalkoztatásban lévők között. A dajka viszont nem 
részesült béremelésben, az ő bérüket nem rendezték, ezért emeltük így ki csak őt. A forrása 
ennek a tartalék lenne. A tartalékban jelenleg 17.365.000 Ft-ja van az önkormányzatnak. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ha jól emlékezem tavaly is ugyan ez a verzió volt a 
jutalmazásnál. Akkor is béremelést kaptak az óvónők. Tavaly is ugyanez lett elmondva. Nem 
értem, tavaly is kaptak béremelést? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Folyamatosan. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Tavaly is kimaradtak a jutalmazásból, most is. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Januárban is kaptak, szeptemberben is kaptak. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Tavaly is csak a dada volt jelölve, hogy kap jutalmat. 
Határozottan emlékszem rá. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Jól emlékszel! Mert tavaly is így volt, igen. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nem értem, a jutalmat mire adjuk! Az elvégzett munkára 
vagy a béremelésre! 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az elvégzett munkára. Van, aki központilag kapott béremelést, van 
aki nem kapott semmit! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Mert őneki megjár a béremelés, azért kapta. Mert 
valamilyen oknál fogva le volt maradva, a bérrendezésből eddig nem kapott. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Mások sem kaptak 8 éve. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én azt mondom, vagy egységesen jutalmazzuk a 
dolgozóinkat, vagy senki sem kapjon. Hát, hogyha ilyen alapon. Énnekem ez a véleményem! 
Mindenki egyformán! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van még kérdés? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nekem csak annyi hozzászólásom lenne, mert pedagógus 
vagyok én is. Annyiban értek egyet az előttem szólóval, hogy teljesen jogos, hogy béremelést 
kaptunk. Nálunk is volt béremelés. Ettől függetlenül, ha valakinek a munkateljesítménye 
nálunk a jutalom nem azt jelenti, hogy kapott-e béremelést vagy sem, hanem a 
munkateljesítménye után. Én az indoklást nem fogadnám el. Én úgy gondolom, ha az óvónők 
jól teljesítettek, akkor nekik is megjár. Maximum, egy jelképes összeg. De azt szokták 
mondani, hogy minek adunk, hogy ha kevés, mert abból a nettó kevés lesz. Gyakorlatilag az 
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óvónők tanítják be a gyerekeket, itt a dajkák segítenek nekik, tény és való. Az ő munkájuk is 
nagyon fontos ezt tudom, mert nálunk meg asszisztensek vannak. Úgy gondolom, hogy a 
kettő nem kapcsolódik egymáshoz, hogy valaki béremelést kap, vagy valaki jutalmat kap. Ez 
két külön dolog. A munkát jutalmazzuk a másik esetben az állam döntött a béremelésről. Én 
ezt ennyivel szeretném kiegészíteni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van még kérdés? Szavazhatunk? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Várjunk, mert nekem volt módosító indítványom, hogy 
mindenki kapjon! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem bonyolódunk bele! Ki az, aki igennel szavaz? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ne haragudjatok, akkor feleslegesen vagyunk itt! Akkor 
miről tárgyalunk! Ne haragudj polgármester úr, azért vagyunk itt, hogy megtárgyaljuk! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én akkor azt javaslom, hogy most szavazzuk meg, akik 
be lettek terjesztve, és volt egy MÁK vizsgálat akkor annak függvényében, ha hibátlan lesz, 
akkor azt gondolom, hogy szavazzuk meg az óvónőknek a jutalmat. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Így nem tudom támogatni! 
 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Szavazza meg a képviselő-testület, hogy a MÁK vizsgálat 
után……….. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Javaslom, hogy halasszuk el a MÁK vizsgálat utáni időre. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Egy köztes javaslat, szavazzuk meg, amit a 
jegyzőasszony beterjesztett a két óvónő a jutalmával kapcsolatban várjuk meg a MÁK 
vizsgálatot. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én nem tudom elfogadni! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Valamit fogadjál el már! Legyél már együttműködő 
valamilyen szinten! 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Megállapítja a képviselő-testület a jutalom keretet, amiben benne 
lesz az óvoda kerete is az óvónőkkel együtt. A vezető óvónő esetében a polgármester 
határozza meg a jutalom összegét miután megérkezik a MÁK vizsgálatról a jegyzőkönyv. 
  
KÖVESDI ANETT képviselő: Tehát mindenképpen kapnak. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Azt nem mondtam, hogy mindenképpen! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ez benne a csel! 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nincs ebben semmi csel! De vannak olyan információk, amit mi 
tudunk, viszont te nem tudsz Sanyi! 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Viszont, ha a mi intézményünk, akkor előbb-utóbb mi is 
megtudjuk. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Persze, meg fogjátok tudni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor így meg a dolog? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nekem igen. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem nem. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tehát akik fel lettek sorolva fel lesznek terjesztve, az 
óvónők pedig miután megjött a MÁK jelentés. Jó így akkor? Ki szavaz igennel, hogy 
elfogadja? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett és ellenszavazat nélkül 
meghozza az alábbi  
 
155/2014. (XII.01.)  

H a t á r o z a t o t  
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Közös Önkormányzati Hivatal, a Napközi Otthonos Óvoda 
dolgozói és az Önkormányzatnál foglalkoztatottak részére 1 havi 
jutalomkeretet állapít meg az általános tartalék terhére. 

 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van még hozzászólása? Több napirendi pont nem 
lévén az ülést 17.35 órakor bezárja, és zárt ülést rendel el. 
 
 
 

K.m.f. 
 

 
 
 Vollmuth Péter       Lutár Mária 
            polgármester          jegyző 
 
 
 
 
 Kövesdi Sándor       Csonka Gergő 
      jegyzőkönyv hitelesítő                     jegyzőkönyv hitelesítő 
 
 
 
 
 


